
Bijzondere resultaten dorpsonderzoek SP in Arcen 

 

In de periode 9 t/m 30 juni hield de SP een enquête in Arcen. Met vier actuele vragen 

werden de dorpsbewoners gevraagd naar hun mening over afgeketste nieuwbouw, het 

schoolgebouw, het MFA, de leefbaarheid en verkeersveiligheid. Ingevulde vragenlijsten 

druppelen nog steeds binnen maar gezien de grote respons ronden we het onderzoek af 

en maken de conclusie bekend. 

 

De SP vindt álle wijken en stadsdelen belangrijk en vooral de mensen die er wonen. Daarom 

doen we regelmatig onderzoek en vragen bewoners hoe het met de wijk gaat. Zij kennen de 

buurt immers als beste. Deze bezoeken zijn voor de SP goed om meer inzicht te krijgen in de 

lokale voorbeelden, problemen, initiatieven en oplossingen. 

Deze keer kwam er vanuit onze eigen kerngroepbijeenkomst naar voren dat er in Arcen diverse 

vragen heersen zoals over de status van de school. Er werden vragen opgesteld, ook die bij de 

fractie leven, voor een enquêteformulier voor het onderzoek dat de partij in het dorp hield.  

 

Het probleem in Arcen is dat diverse bouwplannen aan elkaar gekoppeld zijn. Zonder sloop van 

de basisschool, en verkoop van de grond voor woningbouw (kavels a 400 m2 waar amper vraag 

naar is), komt er ook geen verdere ontwikkelingen op andere plekken. Daarnaast zijn er de 

bezuiniging op de multifunctionele accommodatie (MFA). En de door veel Arcenaren betwiste 

locatie van dit MFA.  

 

Maar ook niet onbelangrijk voor veel bewoners is de verkeersituatie in het dorp. De vele 

bezoekers van evenementen in het dorp parkeren niet op het daarvoor toch ruim uitgeruste 

parkeerterrein bij de Kasteeltuinen. Te vaak maakt men gebruik van parkeerplaatsen in het dorp 

wat dan weer voor veel overlast zorgt.  

 

Zo zijn er ook de ontwikkelingen rondom de Wal. Na de sloop van zeven woningen in 2006 had 

men daar hoogbouw gepland. Echter gaat die ineens niet meer door. Veel dorpsbewoners vinden 

dat niet erg - zeker nu blijkt dat er in Arcen 79 woningen te koop of leeg staan - maar zien wel 

graag iets gebeuren op die plek, zoals betaalbare starters/eengezinswoningen. Want daaraan is 

wel behoefte. Veel jongeren en jonge gezinnen verlaten nu het dorp omdat er niets voor starters 

is en ook vanwege het ontbreken van diverse voorzieningen zoals een bank (de laatste sloot 

voorjaar 2009). 

 

Het gebouw van basisschool ‘t Wijdtveld is in slechte staat en er zou eigenlijk voor de winter een 

nieuwe school moeten staan, met goede isolatie, ventilatie en verwarming. Ruim 66% van de 

ondervraagden willen dat er een alternatief komt, of dat het huidige gebouw een opknapbeurt 

krijgt en dus blijft staan.  

Het MFA (waar ook de school in komt) zal er echt niet voor de winter staan dus lijkt een goede 

tijdelijke voorziening de oplossing. Het idee werd geopperd om eventueel noodlokalen tijdelijk bij 

de school of op de Wal te zetten, parkeerruimte is daar aanwezig. 

 

Daarnaast moeten we stoppen met het speculeren met geld dat er niet is. Zolang er geen grond 

verkocht is op het terrein van de huidige school kan geen ontwikkeling daarmee worden 

gefinancierd. Ontkoppelen dus al die projecten en ideetjes, en per project kijken hoe echt geld 

ervoor gerealiseerd kan worden.  

Opvallend is dat van de ondervraagden 60% vindt dat de plek van de huidige basisschool de 

meest geschikte locatie is voor het MFA, en dus niet aan de dorpsrand op het Ovaal aan een 

drukke weg wat onveilig zou zijn voor de schoolgaande jeugd. 

 



Tijdens de zomerperiode (braderieën, evenementen en volle campings) verzesvoudigd het 

inwoneraantal van Arcen. Dit zorgt voor een flinke druk op de beschikbare parkeerplekken in de 

straten. Aan de Schans mag men op fietspaden parkeren; dat is vragen om problemen, zeker 

voor de bereikbaarheid van hulpdiensten die daarnaast ook een weg moeten banen door de 

marktkramen. Het parkeerprobleem oplossen is een lastige omdat het direct invloed heeft op de 

vrijheid en leefomgeving van mensen.  

 

De Kasteeltuinen weigeren hun twee grote parkeerplaatsen vrij te geven terwijl deze nooit vol 

staan. Parkeerders dienen daarnaast een kaartje te kopen bij de kassa van de Kasteeltuinen wat 

veel mensen afschrikt, en dus parkeren die liever in de nauwe straatjes. Waarom is er nog steeds 

geen overeenstemming met de Kasteeltuinen over gezamenlijk gebruik van hun enorme 

parkeerterrein? Dit is de plek bij uitstek om voor de Kasteeltuinen extra omzet te genereren en 

voor de gemeente om de kern van Arcen autoluw te maken.  

 

Aanvullende maatregelen zouden bijvoorbeeld aparte parkeervergunningen voor bewoners, het 

instellen van parkeerverboden en eenrichtingswegen, gecombineerd met een stevige handhaving 

zoals 67% van de geïnterviewden willen. 

 

Arcenaren maken zich daarnaast zorgen over het draagvlak voor beslissingen door teveel 

belangenverstrengelingen en het te veel over de hoofden van mensen besturen. Zo zint een 

lokaal politicus en horecaondernemer, die meerdere zaken heeft, op nog meer panden zoals het 

oude raadhuis. Mensen vrezen een monopolie ook omdat die ondernemer er mede voor zorgde 

dat de kermis verplaatst werd zodat hij meer terrassen kon uitstallen. Daarnaast polste onlangs 

nog een raadslid bij mensen aan de Wal om delen van hun tuin in te leveren zodat daar 

parkeerplekken kunnen verrijzen. Zulke ‘acties’ zet kwaad bloed bij de Arcenaren. 

 

Op ons buurtonderzoek en de gesprekken die we met mensen in Arcen voerden, kwam snel 

reactie van raadsleden van andere partijen. Men was duidelijk niet blij met het SP-onderzoek en 

in het bijzonder de vraag over de locatie van het MFA. We zouden zogenaamd “oude wonden 

open scheuren” en “een democratisch besluit ondermijnen”. Vreemd, want er is tweespalt in 

Arcen over het MFA dus waarom zou dat niet benoemd mogen worden en waarom zouden 

mensen er niet naar gevraagd mogen worden?  

Daarnaast is de gemeente nog steeds aan het soebatten over de exacte locatie, prijs en grootte 

van het MFA. Tot die tijd is nog alles mogelijk. Blijkbaar willen deze zogenaamde 

bestuurderspartijen de Arcenaren anders doen denken. Prima bewijs dat we dicht bij het feitelijke 

probleem zitten namelijk het over de hoofden van mensen willen regeren.  

 

De resultaten van het SP-onderzoek worden gedeeld met dorpsbewoners door publicatie in het 

lokale weekblad Maasdorpen en via de dorpsraad Arcen. De SP-fractie gebruikt het 

onderzoeksresultaat voor alternatieven en mogelijke oplossingen van de aangedragen problemen 

en vragen. 

 

 

De SP heeft in Arcen 100 persoonlijke gesprekken gevoerd en daarnaast ruim 550 formulieren 

verdeeld in het dorp. Hierop heeft 25 procent een ingevulde enquête geretourneerd, waarbij enkele 

zeer persoonlijke reacties bij zaten. De SP gaat in de gemeenteraad aandacht vragen voor de 

uitkomsten van dit dorpsonderzoek. 
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